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2. Van de Voorzitter. [Gerard van den Brandhof]

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen,

Opnieuw ligt er een nieuwe uitgave van ChristenUnie nieuws voor u.  Sinds de 
vorige versie zijn er nog geen twee maanden verstreken. Dat er zo snel een 
nieuwe versie uitkomt heeft zijn reden.  Via e-mail of via een aparte 
uitnodiging heeft u reeds een uitnodiging ontvangen voor onze 
voorjaarsvergadering op D.V. 23 februari a.s. De helft van de avond zullen we 
besteden aan de voorbereidingen voor de gemeenteraadsverkiezingen van 2010. 
Het tweede deel van de avond staat in het teken van de actuele plaatselijke 
politiek. Voor beide delen is uw bijdrage van groot belang.
U zult misschien denken dat het wat vroeg is om over de verkiezingen na te 
denken, maar de noodzaak om dat te doen is er wel degelijk. Een goede 
voorbereiding is het halve werk wordt wel eens gezegd. Waar we nu al mee 
bezig zijn is een aanzet te maken voor het verkiezingsprogramma . Cor 
Houweling, Ard Kleijer,  Bertus Cornelissen en Berend Haitsma hebben al heel 
wat voorbereidende werkzaamheden gedaan. Daarvoor dank. Uzelf wordt 
mogelijk persoonlijk benaderd om over een bepaald onderwerp mee te denken. 
Dit doen we op basis van wat wij van uw kennis en ervaring weten. Als u niet 
wordt benaderd kunt u één van de hierboven genoemde personen benaderen om 
uw suggesties en/of mening kenbaar te maken.
Naast het verkiezingsprogramma wordt ook hard gewerkt aan de 
totstandkoming van de selectiecommissie die een advies moet uitbrengen voor 
de kandidatenlijst. Tevens  worden mensen benaderd met de vraag of ze in het 
promotie team zitting willen nemen. U ziet dat we ervoor hebben gekozen om 
mensen persoonlijk te benaderen. Dit blijkt in de praktijk beter te werken dan 
simpelweg een algemene oproep te plaatsen. Als u niet benaderd wordt, moet u 
zich dus niet gepasseerd voelen. Uw bijdrage in welke vorm ook wordt zeer op 
prijs gesteld.  Neemt u even contact met ons op?
Op onze ledenvergadering zullen we diverse voorbereidende zaken voor de 
verkiezingen met elkaar bespreken. Ook het onderwerp lijstverbinding komt 
daarbij aan de orde.  Zowel in 2002 als in 2006 hadden we als ChristenUnie 
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geen lijstverbinding. In 2002 gingen de restzetels naar CDA, 
Gemeentebelangen en ChristenUnie. In 2006 waren dit SGP, VVD en PvdA/GL. 
Bestuur en fractie zijn in meerderheid van mening dat ook bij de komende 
verkiezingen de ChristenUnie geen lijstverbinding moet aangaan.  Ook dit punt 
willen we bij de komende ledenvergadering aan de orde stellen.
De tweede helft van de avond willen we besteden aan de laatste ontwikkelingen 
in de plaatselijke politiek. Wethouder en fractie zullen vertellen wat hen zoal 
bezighoud. Belangrijker is echter te weten wat u vind van de politiek vindt, en 
uw inbreng in deze te vernemen. Kortom er zal veel ruimte zijn om hierover van 
gedachten te wisselen.
2009 zal een belangrijk jaar voor ons worden. We hopen resultaat te boeken op 
alle thema’s waar we ons sterk voor hebben gemaakt. Tevens zullen we ons 
opmaken voor de verkiezingen van maart 2010. We hopen en bidden dat we dit 
in, en met de wijsheid van onze Here en God mogen doen. Aan Zijn zegen is 
alles gelegen.

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof

3. Kunnen we u per e-mail bereiken? [Luuc Meints]

Met die vraag richt ik me tot alle lezers die nog geen e-
mailadres hebben doorgegeven. Als we u als bestuur via e-
mail kunnen bereiken zouden we dat zeer op prijs stellen. 
Op die manier kunnen wij u betrekken bij de 
meningsvorming rondom politieke zaken en daarmee uw 
betrokkenheid vergroten. Verderop in deze uitgave van 
ChristenUnieNieuws ziet u hiervan een voorbeeld. Graag 
vernemen wij uw voorkeur door een berichtje te sturen aan 
secretariaat@putten.christenunie.nl.

Als wij uw e-mailadres hebben kunnen wij u de uitnodiging voor 
ledenvergaderingen ook per e-mail doen toekomen. Dat bespaart tijd en kosten. 
Graag uw reactie.
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4. Voorstellen voor de Gemeenteraadsverkiezingen 2010.
Deze voorstellen zullen worden besproken op de Lokale Unievergadering van 
maandag 23 februari 2009.

Inleiding
Van het Landelijk Bureau van de ChristenUnie ontvingen we een handboek voor 
de gemeenteraadsverkie-zingen op 3 maart 2010. Een erg handig hulpmiddel om 
niets te vergeten en om tijdig de acties uit te zetten. 

Het lijkt nog wel ver weg, maar toch moeten we nu al starten met (soms erg 
formele) besluitvorming. Zo zullen we op 23 februari een besluit moeten nemen 
over de volgende onderwerpen:
1. Een voorstel voor de profielschets voor de kandidaten
2. Een voorstel voor de profielschets voor de fractie
3. Een voorstel voor de profielschets voor de wethouder
4. Een voorstel tot of een bespreking van eventuele lijstverbinding of lijst-
ineenschuiving
5. Een voorstel voor de totstandkoming van een verkiezingsprogramma
6. Een voorstel voor de samenstelling van de selectiecommissie.

1. Profielschets kandidaten ChristenUnie Gemeenteraad Putten
Het bestuur van ChristenUnie Putten dient conform artikel 4 van het 
Reglement Kandidaatstelling en Verkiezingen uiterlijk dertien maanden voor de 
verkiezingen een profielschets van de kandidaten voor te leggen aan de 
ledenvergadering. Het bestuur stelt voor het onderstaande profiel te hanteren 
bij het samenstellen van de kandidatenlijst. 

•  Fundament
Voor alle politieke en bestuurlijke functionarissen van de ChristenUnie geldt 
dat zij Jezus Christus als hun Heer en Verlosser kennen. De Bijbel is voor hen 
het gezaghebbende Woord van God, waardoor zij zich laten leiden en waarop 
zij aanspreekbaar zijn. Het zijn herkenbare navolgers van Christus in de 
politiek. 

6



Daarnaast hebben zij een basisinstelling die verwoord wordt in de volgende 
termen:
•   Dienstbaarheid
De grondhouding van elke kandidaat die een politiek-bestuurlijke functie wil 
bekleden moet zijn dat hij van harte bereid is om in een dienende functie 
werkzaam te zijn, d.w.z. om God, de naaste en de partij te dienen. Concreet 
betekent dit: niet het eigen belang voorop en niet willen heersen, maar 
nederigheid, willen samenwerken, onderwerping aan Gods Woord en het beste 
voor mens en samenleving zoeken.
•   Authenticiteit
De politiek lijkt onder steeds grotere invloed te staan van media, hypes en 
opiniepeilingen.
Een ChristenUnie-politicus blijft daarin zichzelf en houdt vast aan de Bijbel, 
het verkiezingsprogramma en duidelijke waarden en normen. Hij of zij is 
eerlijk, ook over gemaakte fouten.
•   Integriteit
Integer handelen houdt in dat je doet wat je zegt en zegt wat je doet. Niet 
alleen strikt de regels volgen, maar in relatie tot mensen en middelen een 
betrouwbaar, transparant christen zijn, een mens uit een stuk. Vertrouwen 
wekken door sociale en ethische normen te handhaven, ook als er kansen zijn 
dat minder te doen.
•   Bereidheid om te leren
In de overvloed aan criteria die vaak genoemd worden, bestaat het risico op 
een vruchteloze zoektocht naar het bekende ‘schaap met vijf poten’. Het is 
goed om te beseffen dat zelden een kandidaat gevonden wordt die aan alle 
criteria kan voldoen. Belangrijker is het dat de kandidaat de bereidheid en 
inzet toont om te leren en dat de genoemde competenties in ieder geval in 
potentie aanwezig zijn.

•  Functie gebonden kenmerken
Een raadslid functioneert in een redelijk complexe omgeving. Allerlei belangen 
moeten worden afgewogen in een omgeving waar tal van mensen hun eigen taak 

7



en verantwoordelijkheid hebben. Een raadslid heeft in grote lijnen drie 
verantwoordelijkheden in gemeenteraad:
a.  het volk vertegenwoordigen
b. kaders stellen voor het college
c.  controleren of gebeurt wat is afgesproken
Uiteraard is het verkiezingsprogramma het uitgangspunt voor de inzet op deze 
drie terreinen.
Om bovenstaande goed te kunnen doen, maakt ons raadslid deel uit van een 
fractie, bestaande uit beëdigde commissieleden, steunfractieleden en 
raadsleden. Daarnaast is er contact met tal van mensen buiten de fractie. Dit 
vraagt veel van een raadslid en maakt het wenselijk dat een raadslid beschikt 
over voldoende competenties. Daarbij kan worden gedacht aan stress 
management, mondelinge en schriftelijke communicatie, overtuigingskracht, 
gerichtheid op burgers, samenwerken, analytisch vermogen, politieke en 
bestuurlijke sensitiviteit en plannen/organiseren van eigen werk

2. Profielschets Gemeenteraadsfractie
Het bestuur dient conform artikel 4 van het Reglement Kandidaatstelling en 
Verkiezingen uiterlijk dertien maanden voor de verkiezingen een profielschets 
van de fractie voor te leggen aan de ledenvergadering. Het bestuur stelt voor 
het onderstaande profiel te hanteren bij het samenstellen van de 
kandidatenlijst.

• Inleiding
Gezien de vaak beperkte omvang van de ChristenUnie fractie moet dit fractie-
profiel tevens worden gezien als een profiel voor de fractie inclusief te 
beëdigen commissieleden en steunfractieleden.

• Algemeen
1. De fractie geeft als team vorm en inhoud aan de vertegenwoordiging van de 
ChristenUnie in de raad. Ieder heeft daarin een eigen verantwoordelijkheid en 
kwaliteiten, maar is vanwege de samenwerking wel verantwoording verschuldigd 
aan de anderen.
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2. De fractie is zich bewust van haar voorbeeldfunctie en stelt er zich een eer 
in de goede naam van Christus hoog te houden.
3. De fractie werkt nauw samen met het bestuur in het realiseren van de 
doelen van de ChristenUnie.
4. De fractie werkt planmatig en stelt daartoe jaarlijks een werkplan op met 
daarin de speerpunten en doelen voor het komende jaar, die gebaseerd zijn op 
het vigerende verkiezingsprogramma en de politieke actualiteit.
5. De fractie rapporteert jaarlijks aan het verantwoordelijke bestuur en de 
ledenvergadering over haar resultaten in relatie tot het verkiezingsprogramma 
en haar werkplan.

• Type fractie
De ChristenUnie fractie in de gemeenteraad van Putten in de periode 2010-
2014 
1.  is in haar stellingnamen positief kritisch en constructief
2. is wars van populisme maar durft wel de onderste steen boven te brengen en 
te zeggen waar het op staat
3. is creatief en verrassend in haar optreden, zowel binnen als buiten de raad 
(bijv. media)
4. verwoordt op heldere wijze een Bijbelse visie op hedendaagse politieke 
vraagstukken
5. is proactief door zelf initiatieven te nemen om onderwerpen op de 
raadsagenda te krijgen
6.  is doelgericht
7.  weet andere partijen mee te krijgen in haar standpunten
8. kan goed omgaan met tegenslagen en verliezen
9. fungeert als een team waarbij de steunfractie een actieve rol vervult
10. probeert ook buiten de kring van fractie, steunfractie en bestuur mensen 
te betrekken bij haar politieke werk
11. onderhoudt goede contacten met wijkraden, belangengroepen, kerken e.d.
12. betrekt leden actief bij haar standpuntbepaling via internet, nieuwsbrief, 
op ledenvergaderingen e.d.
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• Fractievoorzitter
De fractievoorzitter geeft als primus-interparis leiding aan de fractie. Voor 
hem of haar kan het volgende aanvullende gesteld worden. De 
fractievoorzitter:
1. draagt bij aan een open en doelgerichte communicatie in de fractie
2. ziet het grotere plaatje vanuit het perspectief van de ChristenUnie
3. is een echte teamspeler die zijn (steun)fractie enthousiasmeert en 
stimuleert
4. heeft oog voor de onderlinge verschillen en kwaliteiten en laat mensen tot 
bloei komen
5. kan knopen doorhakken
6. kan coachen en delegeren

3. Profielschets wethouder
Ook al is er geen garantie te geven op het meedoen in een coalitie, het is 
verstandig hier vooraf wel over na te denken. 

• Fundament
Voor alle politieke en bestuurlijke functionarissen van de ChristenUnie geldt 
dat zij Jezus Christus als hun Heer en Verlosser kennen. De Bijbel is voor hen 
het gezaghebbende Woord van God, waardoor zij zich laten leiden en waarop 
zij aanspreekbaar zijn. Het zijn herkenbare navolgers van Christus in de 
politiek. 

Daarnaast heeft hij/zij dezelfde basisinstelling, zoals die verwoord is in de 
profielschets voor kandidaten voor de gemeenteraad (zie 3e alinea onder punt 
1.)

Een wethouder is vaak een gezichtbepalende figuur voor een partij, die 
tegelijkertijd wel een totaal andere rol vervult dan een raadslid (of fractie) 
van dezelfde partij. Samen met overige wethouders en burgemeester 
(collegiaal bestuur) draagt een wethouder verantwoording voor het bestuur van 
de gemeente. Binnen de gestelde kaders bereidt de wethouder beleid voor. 
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Vervolgens voert hij/zij het beleid uit dat vastgesteld is door de 
gemeenteraad, initieert hierin en legt hier verantwoording over af. Om als 
wethouder goed te kunnen functioneren is het een voorwaarde dat hij/zij 
beschikt over een HBO of academisch werk- en denkniveau. De hoeveelheid aan 
taken en verantwoordelijkheden vraagt daarnaast dat een wethouder beschikt 
over voldoende competenties. Daarbij kan worden gedacht aan: stress 
management, initiërende kracht, mondelinge en schriftelijke communicatie, 
samenwerken, resultaatfocus, politieke en bestuurlijke sensitiviteit, visie delen 
en onderhandelen.

4. Voorstel lijstverbinding of lijstineenschuiving
Het bestuur heeft besloten aan de Lokale Unievergadering van de 
ChristenUnie Putten voor te stellen voor de gemeenteraadsverkiezingen 2010 
géén lijstverbinding aan te gaan en niet met een andere partij te komen tot 
lijstineenschuiving. Het bestuur ziet onvoldoende voordelen om dergelijke 
stappen te nemen. Een nadere argumentatie volgt op de ledenvergadering, 
waarna de leden zich hier definitief over kunnen uitspreken.

5. Voorstel totstandkoming verkiezingsprogramma
Enige maanden geleden heeft het bestuur de eerste stappen gezet op de weg 
voor de totstandkoming van een nieuw verkiezingsprogramma. Daarbij vindt het 
bestuur het een groot goed om daarbij de leden te betrekken en ook de 
deskundigheid van leden in te zetten.
Vanuit het bestuur is Berend Haitsma aangewezen als commissielid. Wethouder 
Ard Kleijer en beëdigd commissielid Bertus Cornelissen hebben zitting in de 
commissie en –last but not least- Cor Houweling, de auteur van het vorige 
verkiezingsprogramma voor de gemeenteraad.
De commissie heeft inmiddels een aanzet gemaakt. Er is een aantal thema’s 
beschreven en er zullen in de komende weken leden worden benaderd met het 
verzoek om over een specifiek onderwerp mee te denken.
Verder heeft het bestuur besloten om in september 2009 een extra 
vergadering van de Lokale Unie uit te schrijven, op welke vergadering 
voorgesteld zal worden het verkiezingsprogramma definitief vast te stellen.
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6. Voorstel samenstelling selectiecommissie kandidatenlijst
Het bestuur heeft een aantal leden gevraagd de selectiecommissie te vormen. 
Deze commissie zal een voorstel aan het bestuur uitbrengen voor de 
samenstelling van de kandidatenlijst. Een gevoelig onderwerp waar we met 
elkaar erg zorgvuldig mee om moeten gaan. 
De commissie bestaat vooralsnog uit de volgende personen:
• Dirk Jan van der Geer (voorzitter)
• Victor van Os
• Luuc Meints (vertegenwoordiging namens het bestuur en secretaris van de 
commissie)
Mede op verzoek van de fractie overwegen wij nog iemand met een politieke 
achtergrond aan deze commissie toe te voegen. 
De commissie zal in de komende maanden aan de slag gaan en het streven is 
erop gericht om op de najaarsvergadering van de Lokale ChristenUnie de 
voorstellen –die het bestuur al dan niet overgenomen heeft- te bespreken en 
de kandidatenlijst vast te stellen. Het bestuur is de commissieleden bij 
voorbaat dankbaar voor de inzet om deze delicate klus uit te voeren. De 
overwegingen in de voorstellen van de commissie zullen strikt vertrouwelijk 
zijn. 
We hebben in het verleden al vaker met deze methodiek gewerkt. Er wordt 
over personen gesproken en daar moeten we bijzonder zorgvuldig mee omgaan. 
Iemand is zomaar beschadigd. Wij constateerden in het verleden dat sommige 
leden de neiging hebben om op bepaalde kandidaten druk uit te oefenen en dat 
de gerede kans bestaat is dat hierover veel onderling wordt gesproken. Het 
bestuur roept u en ook de kandidaten dringend op de commissie rustig haar 
werk te laten doen en tot die tijd te zwijgen over dit onderwerp. Dat is in 
ieders belang. 

Namens het bestuur, Luuc Meints
Secretaris ChristenUnie Putten.
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5. Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam]

Zoals u misschien wel weet is de contributie-inning sinds enige tijd centraal 
geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 
een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 
opgedroogd. 

Uw giften zijn echter nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een 
klinkende munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de 
oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de 
ChristenUnie Putten.

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften 
zijn aftrekbaar voor de belastingen!

6. Nieuwe leden gevraagd ! [Bram Francken]

De ChristenUnie is een partij om trots op te zijn. Daarom doen wij een beroep 
op onze huidige leden om nieuwe leden te werven.

De beste methode om dit te doen is de persoonlijke benadering, vraag 
familieden, kennissen en vrienden of zij lid willen worden van de ChristenUnie.

Voor info en het opgeven van nieuwe leden verwijzen wij u naar onze site:  
http://putten.christenunie.nl of tel.nr. 0341-352270 

Tarieven:
Hoofdlid € 45,00 per jaar incl. Handschrift en CU Nieuws
Combilid € 22,50 per jaar excl. Handschrift maar met CU Nieuws.
Perspectief lid € 35,00 per jaar incl. Hanschrift en CU Nieuws. 

Wij -bestuur en fractie- bedanken u voor uw bijdrage en ondersteuning. 
Bram Francken (Promotie)
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7. Unie- en Ledencongres 31 januari 2009 [Berend Haitsma] 

Opening
Het congres opende met een bijbelstudie door Ds Jos Douma (predikant in 
Haarlem).
Over het Koninkrijk van God wat nabij is gekomen (n.a.v. Markus 1).
En over wat de consequenties zijn voor de christelijk politiek die we hieruit 
kunnen halen.
Een paar dingen die wat mij betreft er uit sprongen:
Wij kunnen dit Koninkrijk niet realiseren, nee het is een Rijk wat van boven 
komt.
Een Rijk wat nabij gekomen is omdat zijn Koning mens is geworden. Een Rijk 
wat daarom ook vaak zo onzichtbaar is. Christelijke politiek is daarom vooral 
letten op de houding / gezindheid van Koning Jezus, Die van zichzelf getuigt 
dat Hij zachtmoedig is en nederig; niet gekomen om zich te laten dienen, maar 
om zelf te dienen. Psalm 72 verwijst naar deze Koning, waarvan gezegd wordt 
dat Hij het land zal regeren rechtvaardig, wijs en zacht.

Europese verkiezingen.
De ochtend stond in het teken van de Europese verkiezingen.
Na enige discussie  werd het verkiezing programma van de gecombineerde CU / 
SGP goedgekeurd en ook de kandidatenlijst. Er werden een aantal moties 
besproken, b.v. over de argumentatie in het programma waarom Turkije niet bij 
de EU hoort, en over de samenwerking in het Europese parlement na de 
verkiezingen (met de EVP of is er een nieuwe combinatie te vormen met een 
aantal chr. fracties). Tenslotte presenteerde de nieuwe lijsttrekker dhr Peter 
van Dalen uit Houten zich. Hij hield een overtuigende en boeiende toespraak; 
Ik noem één punt eruit: een speerpunt voor de CU wordt duurzaamheid, ook als 
het gaat om de toekomstige behoefte aan energie : ”er zal een moment komen 
dat de laatste druppel benzine uit de pomp komt, alleen weten we nog niet 
wanneer” .
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Ledencongres
’s middags was het ledencongres; Een aantal resoluties werd besproken. O.a. 
over het terugdringen van het aantal koopzondagen. Onmiddellijk blijkt op zo’n 
moment hoe moeilijk het vaak is de juiste politieke keuzes te maken: moet de 
tweedekamer fractie moeite doen om de norm van maximaal 12 koopzondagen 
terug te dringen (en het initiatief van SP / SGP steunen wat politiek kansloos 
is) of   zetten op het tegengaan van het misbruik van de toerisme bepaling wat 
waarschijnlijk wel op een meerderheid kan rekenen.
Verder kwam nog een Irak resolutie aan de orde met het verzoek aan de CU 
Eerste kamerleden om een onderzoek te vragen naar de motieven van de 
regering om het Irak beleid van de VS te steunen. 
Hoogtepunt waren wat mij betreft de toespraken van Arie Slob en Andre 
Rouvoet.

De CU maakt het verschil  
Dhr Slob koos als invalshoek: we zijn halverwege de kabinetsperiode gekomen, 
daarom is het een goed moment om eens achterom te kijken naar de 
voetsporen die de CU de afgelopen jaren nadrukkelijk heeft neergezet. Hij 
noemde er een hele serie onder het motto  “de CU maakt het verschil”.
B.v. het gezinsbeleid: Al in de jaren negentig vroegen we om een 
bewindspersoon voor jeugd en gezin, zes kabinetten hebben we daar op moeten 
wachten.  Ik citeer:
 “ Met het aantreden van dit kabinet staat het gezin weer hoog op de politieke 
agenda. D66-er Pechtold is met een heus tegenoffensief gekomen, het individu 
zou eens ondersneeuwen, nietwaar. Er is weinig fantasie voor nodig om te 
bedenken wat er gebeurd was als niet de CU maar b.v. D66 en/of de VVD in de 
regering had gezeten.
- Dan was er geen gericht beleid voor gezinnen gemaakt.
- geen kindgebonden budget voor ouders met een wat smallere portemonnee.
- geen gratis schoolboeken voor het voortgezet onderwijs.
geen verplicht ouderschapsplan bij echtscheiding van ouders met minderjarige 
kinderen.
- de flitsscheiding zou niet afgeschaft zijn.
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- de algemene heffingskorting zou al geheel zijn afgeschaft: dat scheelt 2000 
euro per jaar als partners er voor kiezen dat één van heb de kost wint.”
Kortom een boeiend overzicht wat mede dankzij de CU allemaal bereikt is.
En belangrijke informatie als we mensen proberen te overtuigen dat ze 
misschien ook maar eens lid moeten worden van de CU . De CU maakt echt het 
verschil!

Mini CDA???
Ik heb tijdens dit congres verschillende keren moeten denken aan het idee  - 
wat we wel eens horen - dat de CU steeds meer op een mini CDA zou gaan 
lijken. 
Wat mij betreft, bleek tijdens dit congres wel overduidelijk dat dat niet aan 
de orde is.
Ik noem alleen maar de inleiding van Ds Douma, waar de bijbelse fundamenten 
van de christelijke politiek zo centraal stonden en de toespraak van André 
Rouvoet, waar hij  heel duidelijk  de bron van zijn politiek handelen 
verwoordde: christelijke politiek is een weerspiegeling van Gods bewogenheid 
met mensen. (een christen politicus mag bewogen zijn met mensen, omdat God 
bewogen is met ons).

Inspirerend.
Het bezoeken van zo’n congres werkt inspirerend. Ook vanwege de onderlinge 
ontmoeting en gesprekken onderweg met Gerard. Wat moet prioriteit hebben 
in de chr. politiek? (vergeet de basisbehoeften niet als vrede en veiligheid) 
Hoe kijken we tegen de samenwerking met SGP en CDA aan? Hoe gaan we om 
met medechristenen die politiek een andere keuze maken? (waar zou Elia de 
profeet die van geen compromissen wist, in deze tijd politiek thuis horen? en 
Obadja, die nota bene aan het hof van koning Achab werkte?).

Als u nog  meer wilt weten b.v. over de toespraken van Arie Slob en Andre 
Rouvoet, of over ons Europees verkiezingsprogramma dan kunt u terecht op de 
website www. christenunie.nl.

Berend Haitsma
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8. Van de wethouder … debatteren [Ard Kleijer]

Op 6 februari jl werden de provinciale voorronden voor “Opweg naar het 
Lagerhuis” gehouden. Ik mocht als jurylid meebeslissen over de uiteindelijke 
winnaar aan deze wedstrijd. De winnaar gaat door naar de landelijke wedstrijd, 
die door de VARA op TV uitgezonden gaat worden. Scholieren uit Gelderland 
(VMBO, HAVO en VWO) gingen met elkaar in debat. In de eerste ronde 
werden de partijen aangewezen die voor en tegen een stelling moesten zijn. In 
de tweede ronde moesten twee scholieren met elkaar in debat en in de laatste 
ronde mocht iedereen voor zijn of haar eigen standpunt gaan.

Ik was zeer onder de indruk van het niveau van debatteren. Ik heb een aantal 
jongeren bezig gezien en gehoord, waarvan ik denk, die kunnen zo de politiek in. 
In de politiek ontbreekt het debat naar mijn smaak teveel. Ook in Putten is het 
vaak niet veel meer dan vragen stellen aan het college, de antwoorden 
afwachten en weer vragen stellen. Politieke partijen zouden, duaal gezien veel 
meer met elkaar in debat moeten gaan. Het elkaar bevragen, het elkaar 
confronteren met tegenstrijdigheden en elkaar proberen te overtuigen, 
medestanders zoeken voor jouw ideeën etc, daar zou het om moeten gaan denk 
ik.

Toch zie je af en toe leuke staaltjes van debat in de gemeenteraad. Zo stond 
afgelopen donderdag de parkeernota op de agenda. Nu was de agenda van de 
raad een erg korte en of het daaraan heeft gelegen weet ik niet, maar de raad 
nam er eens uitgebreid de tijd voor.

Wij hebben mede op verzoek van de raad een onderzoek laten uitvoeren naar 
parkeerruimte en parkeerbehoefte in het centrum en de woonwijken. Iedereen 
heeft een mening en idee over wat voldoende parkeerruimte is. Ik heb zelf in 
de Jacob Catsstraat (oude gedeelte) gewoond een voorbeeld van een straat 
waar de parkeerdruk hoog is.

Als uitgangspunt voor het onderzoek geldt dat een parkeerplaats binnen 100 
meter (objectieve norm) van de woning als voldoende wordt gezien. Het is 
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inderdaad niet mogelijk om altijd en overal de auto voor de woning te parkeren. 
Dat wordt vaak ervaren als een tekort aan parkeerruimte is. Een aantal keren 
is al gevraag of mensen in hun voortuin mogen parkeren. Ik heb daar naar laten 
kijken, maar parkeren in de voortuin levert geen extra parkeerplaats op, want 
met het toestaan van een parkeerplaats in de voortuin, moet er ook een uitrit 
worden gemaakt. En voor een uitrit mag je niet parkeren.

Rondom het centrum zijn er 1821 vrije parkeerplaatsen, en dat wordt als ruim 
voldoende gezien. Ook hier geldt dat er tijdstippen zijn dat bijvoorbeeld de 
Gervenhof erg druk is, terwijl er voldoende plaats is op bijvoorbeeld het 
Kerkplein.

Kortom parkeren gaat over auto's en daar hebben wij allemaal gevoel bij.

In de parkeernota hebben wij voorgesteld om de parkeernormen iets ruimer te 
maken dan dat zij waren, omdat het autobezit nog steeds toeneemt. De Raad 
werd gevraagd hier iets van te vinden.

In de discussie die zich vervolgens ontspon werden, naast het voorstel om de 
parkeernota vast te stellen, de centrumplannen, wel of geen MFC, 
invalidenparkeerplaatsen in het dorp, toegankelijkheid van het centrum voor 
auto's en fietsen betrokken.

Goed om te zien dat de fracties daarover met elkaar in debat gingen en elkaar 
confronteerden met eerder gedane uitspraken, elkaar naar standpunten 
vroegen en hun eigen mening gaven. Al ging het dan over van alles behalve de 
nota zelf.

Conclusie van mij: Onze gemeenteraad in prima in staat om met elkaar in debat 
te gaan, visies op ontwikkelingen te geven. Ze zouden dat alleen wat vaker 
moeten doen, dat komt het dualisme ten goede en volgens maakt dat de politiek 
ook veel levendiger.

NB: De parkeernota werd unaniem aangenomen

Ard Kleijer
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9. Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling]

* Diaconaal is de kerk weer in beeld bij de overheid

Onderzoek heeft aangetoond dat Rotterdam door vrijwilligerswerk vanuit de 
kerken, het enorme bedrag van 130 miiljoen bespaart.

Ook burgemeester Cohen van Amsterdam roemt de bekenis van de kerken voor 
de sociale samenhang. Terwijl Minister Donner daar als het ware nog bovenuit 
ging door te zeggen dat kerkenwerk onmisbaar is in de samenleving. 

Een onverdachte maatschappelijke opsteker voor de kerken en voor allen die 
daar direct bij betrokken zijn. Zullen we Putten daar ook maar niet bij zetten. 
Ook in onze gemeente is er sprake van belangrijk en intensief kerkenwerk 
zowel door ambtsdragers als betrokken vrijwilligers. Vergeet daarbij ook niet 
het werk wat in "stilte" gebeurd.

De scheiding tussen kerk en staat betekent niet dat de kerken in de 
samenleving geen actieve rol kunnen spelen. De bovengenoemde voorbeelden 
van de grote steden laten het tegendeel zien.

De ChristenUnie wethouder Schipper uit Nunspeet ziet voor de kerken een 
taak op het terrein van de armoedebestrijding, maatschappelijke zorg ( denk 
aan de WMO), opvoedingsondersteuning en sociale samenhang. Streef daarbij 
als lokale kerken naar diaconale samenwerking.

Ook de gemeentelijke overheden hebben behoefte aan één aanspreekpunt. 
Respecteer elkaar. Stap niet over onderlinge verschillen heen, maar werk 
samen met behoud van de eigen identiteit. In de gemeente Nunspeet werken 
alle plaatselijke kerken samen in een diaconaal platvorm.

 

* Is Nederland op weg naar een bevolkingskrimp?
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 Niet alleen Nederland krijgt te maken met een bevolkingskrimp, de totale 
wereldbevolking zal in omvang af gaan nemen.  Voor Nederland is er In 2011 al 
sprake van een daling van de beroepsbevolking. In 2025 zal meer dan 50 
procent van de Nederlandse gemeenten krimpen. In 2035 zal de totale 
Nederlandse bevolking dalen. Onderzoekscijfers die nog onwezenlijk aandoen. 
Ook de mededeling dat dit allemaal direct afhankelijk is van het 
geboortecijfer per paar zet aan het denken. Dit was in 2008: 1,6 moet 2,1 zijn 
om niet te krimpen. Deze statistische cijfers worden overigens gepresenteerd 
alsof China ons voordeeld is. Dragen we met z'n allen hier niet een stuk 
verantwoordelijkheid. 

Volgens deze gegevens moeten we dus af van ons, met name na de 2e 
wereldoorlog, onstane "groeidenken" 

De berekende bevolkingskrimp heeft uiteraard nogal wat voeten in de aarde. 
Het onderwijs zal daar in de eerste plaats mee te maken krijgen. Minder 
kinderen betekent minder leerlingen en dus minder onderwijsvoorzieningen.

Een ander onvermijdelijk gevolg is het tekort aan arbeidskrachten. Dit wordt 
gezien als een probleem van nationale omvang. Mede als gevolg hiervan zal o.i. 
de AOW leeftijd toch dienen te stijgen. Vergroening (te weinig kinderen) en 
vergrijzing (toename ouderen) geeft met name ook een arbeidstekort in de 
sector verzorging. Sportverenigingen moeten mogelijk gaan fuseren vanwege 
het gebrek aan kinderen. Woningcorporaties kunnen worden geconfronteerd 
met leegstand van woningen.

Uiteraard zal de bevolkingskrimp zich niet over het gehele land in gelijke mate 
verdelen. Er zal waarschijnlijk een toenemende trek ontstaan van het 
platteland naar de steden. Steden proberen nu al zich zo aantrekkelijk 
mogelijk te presenteren. Citymarketing is een steeds meer gebruikte strategie 
om potentiële inwoners naar de stad te lokkken. De economische dynamiek en 
werkgelegenheid zullen zich vooral in stedelijke gebieden verder ontplooien. 
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Een enerverende ontwikkeling die ook de gemeente Putten niet voorbij zal gaan 
en dus alertheid van de bestuurders en van de burgers vraagt. Het is goed dat 
wij met de neus op deze feiten gedrukt worden.

Heel opmerkelijk is dat onze welvaart per persoon ondanks al deze 
veranderingen zal stijgen volgens de onderzoekers. Waarop men dit baseerd 
wordt niet aangegeven.

Een kanttekening is dat we er wel van uit moeten gaan, dat het hier gaat om 
"profeten die brood eten" en dat de werkelijkheid van de geschiedenis zich 
niet alleen door statistische gegevens en daarop gegronde voorspellingen laat 
bepalen. Overigens dat erkennen deze wetenschappers zelf ook, daarom is het 
onverantwoord hun uitkomsten niet ter harte te nemen.

 

* Christelijke politiek in ons land krijgt vaak het etiket betutteling

Veel politici en burgers in ons land hebben geen enkel gevoel meer voor wat 
christenen bij het besturen van ons land drijft. Wie Mark Rutten van de VVD 
daarover bezig hoort, hoort niet alleen onbegrip maar een duidelijk 
gemanifesteerde afkeer. Spruitjeslucht is dan maar één van de zwakste 
aanduidingen. Veel internet reacties betitelen christenpolitici regelmatig als 
die "gristenhonden" hebben weer wat. 

De historicus James Kennedy, afkomstig uit de VS, verwoord het zo: "Het is 
het tragische lot van minister Rouvoet dat men hem waardeert om wie hij is en 
waar hij voor staat, maar dat men hem tegelijkertijd verafschuwt en hem als 
een bedreiging ziet. Nederlanders hebben waardering voor christelijke politici 
die vanuit de marge roepen, niet voor christenen die staatsmacht uitoefenen. 
Het christendom is goed, zolang het een machteloos alternatief biedt. De 
christelijke erfenis als een soort van politiek geweten kan er altijd bij in. Maar 
voor het christelijk geloof als zedenmeester, als begrenzer van seksuele 
vrijheden, als vormgever van de maatschappij, is absoluut geen plaats".
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Wie zijn krant leest en de media volgt ziet deze uitspraak van Kennedy volledig 
bevestigd. Hij vraagt zich zelfs af of christelijke politiek vandaag niet meer 
kansen heeft op lokaal niveau. 

Toch meent Kennedy ook, dat het wel eens zo zou kunnen zijn dat de 
ChristenUnie zich momenteel in de meest vruchtbare periode van haar 
geschiedenis bevindt. Van de drie christelijke partijen is bij haar de spanning 
tussen ideaal en werkelijkheid het grootst".

Voor de ChristenUnie leden is daarom een oproep tot gebed voor hen die in de 
voorste linies staan zeer gepast - ons ideaal is toch het Woord van onze God, 
Die ook vandaag de wereld in zijn hand houdt. 

Cor Houweling

10. Vanuit de fractie … ketenbeleid ? [Peter Brink]

Ik wil graag opmerkingen en meeleven hebben, kritiek als het nodig is. 
Binnenkort gaan we het ketenbeleid bespreken. Ik hoor graag wat de mensen 
daarvan vinden. Maar met kort-door-de-bocht-opmerking van: ‘sluiten die 
keten!’ kan ik weinig. Maar ook niet met: laat die jongens rustig een pilsje 
drinken! Zo rustig drinken ze niet een pilsje. Het zijn er meestal behoorlijk 
meer dan eentje. Ook weleens zoveel dat ze niet meer weten wat ze doen. En 
ook als er geen ongelukken van komen, dan geldt nog: bij veelvuldig 
alcoholgebruik lopen de jongeren hersenschadiging op. Maar de keten sluiten en 
dan denken dat het probleem opgelost is, is hetzelfde als je kop in het zand 
steken, en denken dat het probleem dan niet meer bestaat. Er is meer aan de 
hand dan alleen maar een pilsje drinken. Want ook de ChristenUnie is geen 
tegenstander van een keer op een zaterdagavond gezellig met een aantal 
vrienden een pilsje drinken. Als je zo veel en zo vaak drinkt, dan heb je een 
probleem.Mijn e-mailadres is: pebrink@putten.nl. Ik hoor graag uw standpunt. 

Peter Brink
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11. Bruisen [Christine van den Hazel] 

  Tussen de bubbels door stijgt het tablet naar de oppervlakte van mijn glas. 
Nog even en dan kan ik het opdrinken. 
Heerlijk!

  Het hoort de laatste tijd bij mijn ochtendritueel, mijn bruisende 
multivitamine-pil. Slaafs de reclame volgend hoop ik daarmee extra energie te 
krijgen voor de dag die voor me ligt . Alhoewel, vandaag ben ik niet degene die 
extra energie nodig heeft maar zijn het de kinderen van mijn klas die het 
beter kunnen gebruiken. Net als gisteren gaan ze zich vandaag buigen over de 
eindtoets. Een mijlpaal voor alle leerlingen in groep 8. En al zijn de hokjes die 
ze moeten invullen maar klein toch is het al met al een grote stap richting de 
toekomst. 
  Een uurtje later zit ik met mijn kookwekkertje op tafel  iets verveeld voor me 
uit te staren. Voor me zitten 24 kinderen gebogen over hun toets. Ze lijken 
hun energie te halen uit de van thuis meegebrachte snoepjes.
  In de stilte gaan mijn gedachten met me op de loop. Zo stil zitten en 
geconcentreerd door werken is voor veel kinderen echt niet makkelijk. Ze 
bruisen van leven en de meesten hebben een actief leventje. Alleen al de 
afgelopen weken hebben we een schaak- en een damkampioenschap gehad. 
Gisteren werd er gestreden om de titel Voorleeskampioen van Putten. Een 
groot aantal kinderen zit op een sport, anderen zijn creatief op de 
woensdagmiddag aan het knutselen en ook enkele muzikale talenten zitten op 
dit moment over hun toets gebogen.
  Wat zijn we rijk gezegend in zoveel gewone dagelijkse dingen, en daar danken 
we de Heere in de klas ook iedere dag voor. Gezondheid, kleding en eten, rust 
en vrede en welvaart, het zijn de dingen die er voor zorgen dat een kind in een 
zekere mate van gerustheid mag opgroeien. Wat een zegen van de Heere dat 
dit voor de meeste kinderen opgaat.
  En wat gun je dit ieder kind in Putten, maar helaas, vanzelfsprekend is het 
niet. Daarom zie ik het als een grote taak om binnen de politiek al het 
mogelijke te doen om kinderen een goede jeugd te geven. Kan dat dan, is de 
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vraag die opkomt. Vaak niet, helaas. Maar wel als het gaat om het scheppen van 
randvoorwaarden. Ik zal een aantal noemen. We hebben ons hard gemaakt voor 
goed leerlingenvervoer, want het is al verdrietig genoeg als je kind iedere dag 
naar het speciaal onderwijs gaat. Als het vervoer van de kinderen dan hapert 
moet er zo snel mogelijk een goede oplossing komen. We vinden het onze taak 
om de vinger aan de pols te houden. Verder kunnen gezinnen met kinderen die 
moeten rondkomen van een inkomen rond bijstandsniveau gebruik maken van 
allerlei regelingen zoals de aanschaf van een computer en de kinderen toch 
laten sporten waar het anders financieel niet mogelijk zou zijn geweest. 
Maar ook als het gaat om goede speelplaatsen, subsidies voor koren, sportclubs 
e.d. proberen we als fractie steeds voor ogen te houden dat het gaat om de 
jeugd en dus de toekomst van ons dorp. Trots zijn we ook dat onze motie 
“Veilige Huizen” door een meerderheid van de raad is gesteund. Het college 
heeft nu de opdracht om een plan op te stellen waarbij huizen aangewezen 
worden waar de jeugd veilig aan kan kloppen als er iets onderweg gebeurd. 
Denk aan lekke banden, valpartijen op weg naar school en sport e.d.
  Zo zijn er nog veel meer zaken te noemen waarbij de plaatselijke politiek 
invloed heeft maar inmiddels is het eerste kind al klaar met de opgaven. Juf, 
hoe lang nog voor we gaan pannenkoeken eten en bowlen fluistert ze me toe. 
Kijk, die heeft net als de rest geen bruistablet nodig, die bruist van zichzelf . 

Christine

12. Vanuit het waterschap … heemraad [veluwe.christenunie.nl]
Donderdagmiddag 8 januari heeft het algemeen bestuur in meerderheid het 
voorgestelde college van vijf heemraden bekrachtigd. Naast dijkgraaf Verwolf 
zal het college de komende periode bestaan uit de volgende heemraden: 

– Dhr. J. Verhoef uit Putten namens het CDA;
– Dhr. G.J. van den Brandhof uit Putten namens de ChristenUnie;
– Dhr. V. Doorn uit Apeldoorn namens de VVD;
– Dhr. W. van der Hoek uit Wapenveld namens Algemene Waterschapspartij;
– Dhr. A. Nooteboom uit Heerde namens de geborgde zetels Ongebouwd. 
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Tegenkandidaten vanuit de PvdA, en vanuit de geborgde categorie 
Bedrijfsgebouwd haalden onvoldoende stemmen om een collegezetel te kunnen 
bemachtigen. De nu benoemde collegeleden spreken binnenkort onderling over 
de portefeuilleverdeling.

De vorming van het college heeft geruime tijd in beslag genomen. Na moeizame 
gesprekken, eerst onder leiding van Water Natuurlijk, later onder leiding van 
het CDA werd de ChristenUnie alsnog gevraagd een heemraad te leveren. 
Graag wilden we aan dit verzoek voldoen. In overleg tussen Gerben Ekelmans en 
Gerard van den Brandhof werd laatst genoemde als eerste kandidaat naar 
voren gebracht. Dit viel kennelijk bij alle lijsten in goede aarde. Bij de 
stemming werden geen tegenkandidaten voorgedragen. Gerard werd 
uiteindelijk met algemene stemmen gekozen in het college van Dijkgraaf & 
Heemraden. Na 10 jaar lidmaatschap van het Algemeen Bestuur van 
Waterschap Veluwe mag hij nu als heemraad vorm geven aan het dagelijks 
bestuur, en daarbij ook uw belangen dienen. Hij wordt van harte gefeliciteerd 
met deze benoeming. Wij wensen hem daarbij God's zegen en wijsheid van 
boven toe.

Deze bijdrage is overgenomen vanuit de nieuwsberichten van ChristenUnie  
Veluwe waterschap. Uit Putten is Gerard van den Brandhof als Heemraad 
vertegenwoordigd. Het waterschapsnieuws kunt u volgen op 
http://veluwe.christenunie.nl

13. Vanuit de Provincie…Veluwe licht en donker [Evert de Graaf]

Op donderdag 22 januari jl. organiseerde de provincie Gelderland in Burgers' 
Zoo in Arnhem een congres over dit onderwerp. Onze gedeputeerde van 
klimaat en milieu Annelies van der Kolk opende het congres met een toespraak. 
Er waren bovendien een aantal boeiende sprekers uitgenodigd, zoals Yttje 
Feddes, rijksadviseur voor het landschap LNV, Henk Willems, projectleider 
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Veluwe donker en stil en Vincent Icke, bijzonder hoogleraar kosmologie van de 
Universiteit van Leiden.
Mevrouw Van der Kolk refereerde aan de conferentie van vier jaar geleden: 
Mooi licht, mooi donker. De bewustwording naar het zoeken van een goede 
balans tussen licht en donker is toen begonnen. Zoeken naar een evenwicht 
tussen donkerte en verkeersveiligheid, als ook sociale veiligheid. Ook zijn 
intussen de thema's energiebesparing en duurzame energie hoog op de 
politieke agenda gekomen. De Veluwe donker en stil maken, zodat het "een 
kroonjuweel"wordt. Dat is de opzet van het proefproject.

De Veluwe moet de belangrijkste binnenlandse vakantiebestemming worden. 
Daar, op de Veluwe, bestaat de mogelijkheid voor de mens om donker en stil 
tot in de vezels te beleven. 
De hemel wordt in Nederland elk jaar tussen de 5 en 9% lichter. Normaal 
gesproken zijn er 's nachts, als er geen bewolking is, zo'n 2500 sterren met 
het blote oog te bespeuren aan de hemel. Maar door lichthinder wordt dit 
steeds meer bemoeilijkt.

Welke maatregelen kunnen de provincie en de gemeentes nu nemen tegen 
lichthinder en geluidsoverlast voor zowel de mensen als flora en fauna?
Deze zaken werden besproken in een viertal workshops:
1. Waardering van de sterrenhemel.
2. Effecten lichthinder en mogelijke maatregelen
3. Licht geluid en wegen
4. Rondleiding door Burgers Zoo en toelichting op nachtleven

Zelf bezocht ik de workshops 2 en 3. Wim Schmidt, van het platform 
lichthinder, gaf een beschrijving van de bronnen van lichtoverlast: 
bedrijventerreinen, broeikassen, flats, sportvelden, openbare verlichting en 
reclameborden. De beheerders (provincie en gemeenten) kunnen kiezen uit een 
scala van mogelijkheden:
- lichtmasten niet plaatsen
- lichtmasten weghalen (kapitaalvernietiging)
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- lichten doven (enerzijds vergroot dit de sociale onveiligheid, anderzijds 
wordt het een mogelijke  crimineel ook gemakkelijk gemaakt)
- lichten dimmen
- energiezuinige Led-verlichting gebruiken
Met name de laatste twee opties worden al plaatselijk toegepast in een 
gezamenlijk project van de gemeenten Putten, Ermelo en Harderwijk. Ook in 
Ede, Apeldoorn en Arnhem experimenteert men hier al mee.

Ook aan het voorkomen van geluidhinder wordt hard gewerkt. De ambtenaar 
Hans Willekes van de provincie vertelde dat geluid sterk afhankelijk is van het 
wegdek, voertuigtype en de snelheid. Door steeds meer stil asfalt te gebruiken 
en wegen af te waarderen (de snelheid van bijvoorbeeld 80 km naar 60 km 
terugbrengen) wordt winst geboekt Ook wordt er geëxperimenteerd met een 
rubberproefvak op de A50.

Kortom, nergens wordt zoveel geld en aandacht geschonken aan pogingen de 
nacht donker en stil te laten zijn als op de Veluwe. Dit, omdat mensen, dieren 
en planten daar baat bij hebben.

Evert de Graaf

Deze bijdrage is overgenomen vanuit de nieuwsberichten van ChristenUnie  
Gelderland. Uit Putten heeft de ChristenUnie twee vertegenwoordigers bij de 
provincie: Lubbert van den Heuvel: statenlid, Evert de Graaf: fractievolger.  
Het provinciale nieuws kunt u volgen op http://gelderland.christenunie.nl ).
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